
 

 

55. évfolyam 2017/18  1. szám 

145 éves az iskolánk! 
Az ipari 1872 október 9-én nyitotta meg először 

kapuit és azóta is hatalmas sikereknek örvend. Az 
évforduló alkalmából tartott ünnepség a Thália 
színház épületében zajlott, ahol a meghívottak között 
szerepeltek a volt diákok és tanárok egyaránt, 
továbbá a környező iskolák igazgatósága és a jelenlegi 
tanárok és diákok. A közönséget az Iparisták, egy 
kitűnő műsorral szórakoztatták és emlékeztették a 
régebbi évekre. 

A mintegy másfél órás előadás során, az iskolánk 
diákjai bemutatták az iskola múltját egészen a kezdetektől 
napjainkig, színes jelnetekkel, dalokkal, versekkel tarkítva, 
megemlítve az iskola eddigi neveit. Ezután következett az 
énekkar előadása, akiket az iskola pedagógusai készítettek 
fel, majd a néptáncos buzitai Kelepelők produkciója, 
valamint Nemcsák Károly és Hundzsa Tamás 
vendégelőadók. Bár rengeteg munkával járt, megérte a 
fáradságot a készülődés. Közönségünknek nemcsak tetszett, 

de nagyon meghatotta őket a színes előadás.  

Iskolánk életéről: 
 1886-ban, Szakkay József halála után, Tetmayer Károly igazgatása alatt jelentős iskolareformok mennek végbe, 

bővülnek a műhelyek és tanfolyamok indulnak 

 1920-ban újra megindul a magyar nyelvű oktatás is, az első évfolyamban már új, négyéves tanterv alapján 

 1923-ban sor kerül az első érettségi vizsgára mind a magyar, mind a szlovák szakosztályban 

 1942-ben megnyílik az első villamosipari osztály 

 1945-50 között szünetel a magyar nyelvű oktatás 

 1969-ben átalakítják a nagytermet, amely otthont ad a Magyar Területi Színház Thália Színpadának is. 

 1973-ban az iskola áttér a szaktantermi oktatásra 

 1994-ben a megváltozott igényekre való válaszként megnyílik a Kereskedelmi Akadémia 

 2006-ban megnyílik a mechatronika szak 

 2008-ban bevezették az ISO 9001:2001 minőségbiztosítási rendszer  

 2010-ben elindul a műszaki líceum 
Forrás: https://sites.google.com/site/iskolaipari/iskolankrol/iskolankrol 

Grbálik Bianka és Ivanics Vivienn 

https://sites.google.com/site/iskolaipari/iskolankrol/iskolankrol
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Interjú – avagy egy kis visszatekintés 
Berta Endre mérnök, volt Iparista pedagógus 

Tisztelettel köszöntöm, s nagyon örülök, hogy 
elfogadta felkérésemet eme interjúra.  
Mettől - meddig tanított az ipariban?  
„Én is tisztelettel köszöntöm az olvasót, az iparista 
sarjakat és minden volt IPARISTÁT! Az Ipariba 1966 
decemberében léptem be tanítani és 2006. július 30-
ig tanítottam.”   
Mit tanított?  
„Kezdetben nagyon sok tantárgyat tanítottam, mert 
nem szeptemberben kezdtem, tehát ami maradt. A 
Komensky utcán volt akkor az iskola, de 1967-ben 
visszaköltözött a mostani épületbe és ekkor már 
csak 3. és 4. osztályokban tanítottam Villamos 
mérést, Villamos gépeket, Elektroenergetikát, néha 
2.-ban Elektrotechnikát vagy Elektrotechnológiát, 
esetleg Automatizációt. A felsőfokú szakképzésen is 
tanítottam.” 
Milyenek voltak akkoriban a diákok?    
„Akkoriban az oktató-nevelő munka legfőbb célja 
a kollektív szellemre való nevelés volt. Az 
osztályfőnöknek az osztályban tanító tanárokkal 
együtt olajozottan működő, egymást segítő 
osztályközösséget kellett kialakítani a tanítás 
mellett. Megítélésem szerint a tanulók zöme 
segítőkész, jól odafigyelő, bátor fellépésű volt. Sok 
volt akkoriban a jó tanuló, akik odafigyeltek 
a gyengébbekre, segítettek nekik, hogy le ne 
maradjanak. A diákok főleg a grafikus munkákkal, 
beadványokkal voltak leterhelve. Nem volt szabad 
szombat, nem nagyon jártak haza, mert odahaza 
nem volt a közelben segítő kéz. A tanárok pedig 
szigorúak voltak. Nem volt sok viselkedési 
probléma, ami pedig előjött az gyorsan 
megoldódott. Megvolt a diákokban 
a betyárbecsület, megszidták az órákon 
rendetlenkedőket, az osztályokba idősebb tanulók is 
jártak.”  
 Miért választotta a tanári pályát?   
„Én is iparista voltam az erősáramú villamos gépek 
és berendezések szakon /1957-1961/ és 
elektrotechnikus szerettem volna lenni. A prágai 
műszaki egyetem villamosmérnöki karán /ČVUT/ 
tanultam és itt diplomáztam 1966-ban. Akkoriban 
pedig az volt a szokás, hogy a végzős nem 
választhatott munkahelyet, hanem a főiskola 
helyezte el a munkahelyekre a diplomás 
szakembereket. Nekem kötelező szerződésem volt 
a Kelet-szlovákiai Vasművel /VSŽ/, tehát oda kellet 

volna belépnem. 
Az élet bonyolult 
útvesztőin 
keresztül úgy 
hozta a sors, 
hogy az ipari 
akkori 
igazgatója 
Schulz György 
hozott az 
Ipariba, hogy 
legyek 
elektrotechnikai 
szaktanár, akire 
azóta mindig hálával gondolok. A tanári pályát 
pedig annyira megszerettem, hogy 
nyugdíjazásomig itt tanítottam.” 
Mit szeretett leginkább a tanításban?   
„Gondolom, hogy szükséges hozzá 
a szakmaszeretet, kellő szaktudás, jó rutinnal 
rendelkező tantestület és vezetés, céltudatosság, 
megfontoltan kitűzött célok, jó belső tantestületi 
összhang, a tanulók iránti szimpátia és szeretet. A 
tanuló esze a füzete volt. Ott minden részletnek 
jelen kellett lenni. A füzeteket gyakran és szigorúan 
ellenőriztem, de nem csak én, hanem a felettes 
szervek is. Nem volt mobil, hogy megkeressék 
a szükséges információt. A tanulók megtanultak 
építkezve gondolkozni, dolgozni. A beadványokat 
kézzel, műszaki írással, tussal kellett elkészíteni. Aki 
elsajátította ezeket a tevékenységeket, nem volt 
számára nehéz az üzemekben való elhelyezkedés, 
meg az anyagi megbecsülés sem /akkoriban az 
iparista jelzőnek nagy jelentősége, súlya volt/. 
A gyakorlati órákon a szemléltetés volt a fő cél az 
elméleti ismeretek mellett. A laborokban lépésről-
lépésre mutattunk be mindent, hogy hogyan 
működik, még olyan dolgokat is, ami nem tartozott 
a tananyaghoz. Kedveltem azokat a tanulókat, akik 
tanításon kívül nem voltak restek megkeresni 
problémáikkal. Nem sajnáltam sem én, se más 
tanár a ráfordított időt, fáradságot.”  
Mennyit változott az ipari? Milyen volt, amikor 
elkezdett tanítani es milyen volt, amikor nyugdíjba 
ment? 
„Amikor az iskola visszaköltözött a mostani 
épületébe, elkezdődött a 3. emelet építése, a P10 és 
P11 elektrolaboratórium modernizálása. Közben az   
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iskola áttért a szaktantermi oktatásra, 
a kéményben A44, majd A45 elkezdődött 
a számítástechnikai szaktantermek kialakítása, 
felszerelése. A tornatermet 1980-ban adták át és 
vehették birtokukba a diákok. A  rendszerváltást  
követően  bizonyos objektív tényezők miatt 
fokozatosan csökkent az iskolába jelentkező  
tanulók száma. A megváltozott igényekre való 

válaszként 1993-ban beindult a felsőfokú műszaki 
szakképzés. Később  megnyílt a Kereskedelmi 
Akadémia, majd a műszaki líceum.” 

Köszönöm a beszélgetést, s további jó erőt és 
egészséget kívánok. 

Az interjút készítette: Porubský Antónia

Interjú – avagy egy kis előretekintés 
beszélgettünk a negyedikesekkel is! 

Tamás Lóránt, 4. A osztályos 
tanuló: 

Miért pont ezt az iskolát 
választottad?  
„Szüleim tanácsára választottam 
ezt az iskolát, mivel műszaki 
iskolában gondolkodtam, ezért 
ők az Ipari-t ajánlották.“ 
Hogy tetszik az a szak, amire 
jársz? 
„Mint szak nagyon tetszik, de 
azért örülnék, ha bizonyos 
tantárgyakból több óraszámban 
tanítanának.“ 
Milyenek a szakórák? 
„Sajnos ebben megosztott 
vagyok, mert vannak szakórák, 
amik kifejezetten tetszenek és 
érdekelnek, de némelyekről 
lemondanék. Szívesebben 
tanulnék egy picit több CNC 
programozást és 3D tervezést.“ 
Amikor idekerültél, mennyire 
volt könnyű a beilleszkedés? 
„Nem volt nehéz beilleszkedni, 
hiszen az osztályban is hamar 
megtaláltuk az összhangot és a 
tanárok is segítőkészek voltak. 
Hogy tetszik az osztályod? 
„Én úgy gondolom a négy év 
után, hogy nagyon jó osztályom 
van. Jól kijövünk egymással és 
szívesen segítünk egymásnak 
ahol csak tudunk.“ 

Milyenek az itteni tanárok? 
„Én személy szerint meg vagyok 
elégedve a tanárokkal.“ 
Mik a terveid a középiskolai 
tanulmányaid befejeztével? 
„Még nem tudom pontosan, de 
fősuliban mindenképp 
gondolkodom.“ 

Ucekaj János, 4.C osztályos 
tanuló: 

Miért pont ezt az iskolát 
választottad? 
„Egy, a falumhoz közeli magyar 
iskolát kerestem, ezért 
döntöttem az Ipari mellett.“ 
Hogy tetszik a szak, amire jársz? 
„Nem teljesen tudok minden 
tantárggyal azonosulni, de ezeket 
leszámítva tetszik.“ 
Milyenek a szakórák? 
„Vannak olyanok, amelyek 
jobban érdekelnek, azok gyorsan 
elszaladnak, viszont a többivel 
sincs különösebb bajom. Az 
elektrotechnikát szívesen 
nélkülözném, viszont szívesen 
tanulnék például grafikát.“ 
Amikor idekerültél, mennyire 
volt könnyű a beilleszkedés? 
„Nagyon jó fej osztálytársakat 
kaptam, így nem volt probléma.“ 
Hogy tetszik az osztályod? 
„Lehet, nem az én osztályom az, 
amelyről példát kellene venni a 
tanuláshoz, viszont 

összetartásban mi vagyunk a 
legjobbak!“ 
Milyenek az itteni tanárok? 
„Lehet velük jóban lenni, viszont 
mindenki elvárja azt, amit el 
kell.“ 
Mik a terveid a középiskolai 
tanulmányaid befejeztével? 
„Szeretnék továbbtanulni.“ 
Matusák Monika, 4. C osztályos 

tanuló: 
Miért pont ezt az iskolát 
választottad? 
„Azért mert szerettem volna ezt 
a szakmát tanulni.“ 
Hogy tetszik az a szak, amire 
jársz? 
„Meg vagyok vele elégedve.“ 
Amikor idekerültél, mennyire 
volt könnyű a beilleszkedés? 
„Nem volt nehéz, mivel már 
ismertem egy pár diákot.“ 
Milyenek a szakórák? 
„Van ami tetszik, és érdekel. 
A németet például kivenném.“ 
Hogy tetszik az osztályod? 
„Tetszik. Kijövünk egymással, az 
a fontos.“ 
Milyenek az itteni tanárok? 
„Megértőek és jól felkészítenek 
az érettségire.“ 
Mik a terveid a középiskolai 
tanulmányaid befejeztével? 
„Egy jó munkahelyet találni.“ 
 

Köszönjük a beszélgetést, sikeres érettségit kívánunk! 
Az interjúkat készítették: Porubský Antónia és Farkas Benjámin 
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Az 56-os ünnepségek közeledtével, az iskolánkkal részt vettünk a budapesti 

fáklyás felvonuláson, amit minden évben megszerveznek. 

 

Megörültünk, amikor a Rákóczi-szövetség 

jóvoltából, mi kassai iparisták is elmehettünk 

az ünnepségre. Október 22-én reggel 

Kassáról a királyhelmeci és a kassai 

gimnazistákkal közösen autóbusszal indultunk 

el Budapestre. Dél körül megérkeztünk 

Budapestre, ahol az ottani gimnazisták 

ebéddel vártak minket. 

 

Utána sétáltunk a Duna parton ahol közös 

képeket is készítettünk. 14:30-kor a Műszaki 

egyetem aulájában megtörtént az ünnepélyes 

megnyitó, amin több száz ember vett részt.  

 

Beszéltek 56-os eseményekről, ahol a magyar 

nép fellázadt a kommunista diktatúra ellen. 

Megtorlásként a kommunisták nagyon sok 

embert megöltek. Utána elindultunk a 

fáklyafelvonulásra, ami Bem József szobra 

előtt ért véget. Meghallgattuk még a Rákóczi 

Szövetség elnökének a beszédét és 

megköszöntük a támogatást. Elindultunk 

autóbusszal Egerbe, ahol kollégiumban 

szálltunk meg. Másnap reggeli után 

meglátogattuk az Egri várat, ahol Dobó István 

védte a magyarokat a törökök ellen.  

Élményekkel telve elindultunk hazafelé. A 

kirándulás mindenkinek nagyon tetszett, 

jövőre is készülünk. Köszönjük a 

tanárainknak, akik elkísértek bennünket és 

felejthetetlen élményeket nyújtottak nekünk.  

Fáklyás felvonulás  

Készítette: Bianka Kateržabek és Dienes Dávid 
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BUNDAAVATÁS 

Az Ipariban már hagyománnyá vált a bundaavatás. Ilyenkor válik 

minden elsős diák igazán IPARISTÁVÁ! 
Amikor beléptek az elsősök a tornaterembe 

mindenkiből a „BUNDA“ kiáltás tört fel. A 

diákok egyesével bemutatkoztak. Ezután 

mindkét osztály bemutatta az előadását. Az 

1.A. osztályosok éneket és táncot adtak elő 

harmonika kísérettel. Az 1.C diákjai dalolva 

vonultak be és rímes mondatokkal 

mutatkoztak be. Átöltöztek és következtek 

a feladatok. 

 
A 3.A és 3.C alaposan gondoskodtak arról, 

hogy minden diák kellően meg legyen avatva. 

A feladatokat és a diákok neveit Molnár 

Tamás és Jónás Bence olvasták fel. 

 
A feladatok kidolgozását legfőképpen 

a kollégiumban dolgozták ki. Igyekeztek 

nagyon igényes munkát elvégezni. A feladat 

sikeres vagy éppen sikertelen elvégzése után 

a diákokat töltött pogácsákkal kínálták meg. A 

feladatokon a diákok és a tanárok egyaránt 

jól szórakoztak, mint például a pókfocin, de 

a mi személyes kedvencünk a furikos volt. A 

feladatok után megkapták az ajándékaikat, 

amit 2 hétig kellett hordaniuk. A fiúk 

könyveket illetve a saját képüket és nevüket 

hordták a nyakukba, a lányok pedig hajpántot 

kaptak. 

 
A bundaavatás az eskütétellel végződött, 

amit a negyedikesek olvastak fel. Az elsősök 

így már hivatalosan is az Ipari tagjai lehetnek. 

 

Készítette:  Popovics Boglárka, Kocai Angeika, II.C 
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INTERJÚ AZ ELSŐSÖKKEL 
(AZ ISKOLÁRÓL ÉS AZ AVATÁSRÓL)

Az avatás minden iparista bunda számára egy nagy 
esemény, mert így végre az ipari teljes körű tagjává 
válhatnak. Az avatás leforgása után úgy gondoltuk, 
hogy egy felmérés keretén belül megkérdezünk pár 
elsőst arról, hogy tetszett nekik az avatás és, hogy mit 
gondolnak az iskoláról.  

A kérdéseinkre ezek a válaszok születtek:

Lányok 
Tartottál az avatástól? Egy kicsit, mivel sok 
mindenkitől hallottam, hogy durva szokott 
lenni. 
Melyik feladat tetszett a legjobban? Harapj rá, 
még jó hogy volt műkörmöm.  
Melyik kevésbé? Aki keres, az talál 
Mit gondoltál az avatáson kapott 
ajándékokról? Tetszett mivel kicsit vicces és 
érdekes is volt. 
A kollégiumi vagy az iskolai avatás tetszett 
jobban? A kollégiumi jobban tetszett, mert 
jobbak voltak a feladatok. 
A feladatok után kapott ‘meglepetés’ 
sütemény hogy ízlett? Nem ízlett, mivel nem 
szeretem a csípőset. 
Még mindig ezt az iskolát választanád, ha 
általános iskolás lennél? Miért? Igen mert 
érdeket a szak és Kassa is vonzott.

Fiúk 
Tartottál az avatástól? Nem, egyáltalán nem 
féltem tőle. 
Melyik feladat tetszett a legjobban? Boci boci 
tarka 
Melyik kevésbé? Tojásfutás. 
Mit gondoltál az avatáson kapott 
ajándékokról? Viccesnek tartottam, hogy egy 
könyvvel kell majd járnunk az iskolában de 
tetszett csak kicsit fájdalmas volt mikor már a 
spárga vágta a nyakam. 
A kollégiumi vagy az iskolai avatás tetszett 
jobban? Mindkettő. 
A feladatok után kapott ‘meglepetés’ 
sütemény, hogy ízlett? Szerintem a 
meglepetés nem ilyen meglepetéseket 
tartalmaz, és amikor beleharaptam nagyon 
meglepődtem. 
Még mindig ezt az iskolát választanád, ha 
általános iskolás lennél? Miért? Igen, mert az 
apukám is ide járt iskolába, és kiskorom óta ide 
szerettem volna jönni. 

Készítette: Bonfordi Lívia, Rigó Krisztina 
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Robotika 

RBA 

Interjú 

A füleki gimnáziumban minden évben 
megrendezésre kerül a Robosum nevű 
verseny, amelynek lényege, hogy LEGO 
alkatrészekből egy robotot építsenek 
a versenyzők, majd ezek után programozzák 
be, úgy hogy az képes legyen letolni az 
ellenfél robotját a pályáról. 

Robotkör 

Itt fantáziánkat kihasználva LEGO 

alkatrészekből robotokat építünk. 

Lényegében egy felkészítő a versenyekre. 

Kedd délutánonként szokott lenni 

megtartva. A robot szakkör jelenlegi diákjai: 

Bodor Levente, Jámbor Ákos, Jámbor Máté, 

Nagy Krisztián. 
 

 Készítették: Persely, Jámbor, Varga, Váradi  

Iskolánk csapata – Nagy Krisztián (IV.A), 
Jámbor Máté (III.C) és Bodor Levente (II.A) 
– az RBA robotika verseny „Robotkihívás” 
kategóriájában I. HELYEZÉST ért el. 
Felkészítő pedagógus: Mgr. Kovács 
Andrea, DiS.  
Hatalmas gratuláció a fantasztikus 
eredményhez! 

 
 
 
A 2017 tavaszán megrendezett Robosum 
versenyen az ipari diákjai két csapattal is 
indultak és nagyszerű helyezést, azaz 
1.(Bodor Levente, Jámbor Ákos) és 2. 
(Nagy Krisztián, Jámbor Máté) helyezést 
értek el.  
A felkészítő tanár Mgr. Kovács Andrea, DiS 

 

Interjút készítettünk a 2.A tanulójával, 
Bodor Leventével: 

 

1. Mióta foglalkozol ezzel? 
Már alapiskolán is jártam versenyekre, szóval 
kb. 5 éve. 
2. Hogy tetszettek a versenyek? 
Egész egyszerűek voltak, a két első helyezés 
nem volt kihívás. 
3. Nehéz volt a robotok elkészítése? 
Sok időbe telik, mert, hogy a feladatra nem 
akármilyen robot kell, de végül mindig sikerül 
összehozni. 
4. A jövőben is ezt szeretnéd csinálni? 
A jövőre más terveim vannak, de most még 
érdekes ezzel foglalkozni. 
Köszönjük, hogy válaszoltál kérdéseinkre. 
 

 

Robosum 
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Az Ipariban 2017. október 23-án megrendezésre került az iskolai könyvtárak 

világnapjához kapcsolódó előadássorozat Fülöp Éva könyvtárosunk vezetésével. 

Ezen az éven a téma a Fedezd fel a globális ismeret örömeit címet viselte.

Elhangzott előadások: Magyar sorsok 

Csehszlovákiában: Márai Sándor, gróf Esterházy 

János (előadók: Tamás Ákos, M. Molnár László), 

valamint Lola könyve, Ötvös Anna előadása. 

 
Molnár László a volt Iparista tanár és egy volt 

Iparista diák Tamás Ákos meglátogatott minket 

egy előadás erejéig.  

 

 
Egy kvíz játékkal kedveskedtek nekünk ami Márai 

Sándorról és gróf Esterházy Jánosról szólt. 

 
Ezen a képen a diákok a kvízjátékon vesznek 

részt. 3 csoportot alakítottak ki és minden 

csoportban 3 diák volt. 

 
Itt az előadáson résztvevő diákok és tanárok 

láthatók. 

/2.A/ 

 

Nekünk nagyon tetszettek az előadások és a kvízjáték is. Jó volt versengeni, a tanár 

úr nagyon jó kérdéseket tett fel a magyar irodalommal és történelemmel 

kapcsolatban. Tetszik a szépen felújított könyvtár is. 
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Könyvtrári élet 
Az Ipari könyvtárában mindig zajlik az élet! Rendszeresen vannak akciók, mint például az olvasás 

világnapja, a könyvjelző projekt, az iskolai könyvtárak világnapja. De a DÖK is rendszeresen szervez 

programokat, idén is sor került karácsonykor egy műveltségi vetélkedőre. Meg ezenkívül is érdemes 

benézni, az olvasás mellett lehet például sakkozni is. Mindenkit vár a külsejében is megújult könyvtár! 
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Iskolarádió 
Az 1990-es években az iskolarádió Acélhang néven működött. Minden 

nagyszünetben zenét engedtek, az elején a hét 3 részre volt felosztva: 

 -Alternatív 

 -Disco 

 -Metal 

Mindegyik zenestílus szét volt osztva a hét különböző napjaira. Majd 

ezután jött a kívánságműsor, ahol bárki kérhetett valaki másnak egy zenét. 

Az Acélhang megszűnése után, nem igazán működött az Ipariban 

iskolarádió. 

Majd pár évvel 2015-ben a Diákönkormányzat és egy aktív diák, Kovács 

Imre indította be újra Ipari FM név alatt. Már a rádió nemcsak a zenéről 

szólt. 

Heti egy nap zenével megpezsdítve voltak újdonságok és híreket is 

mondtak be.  

Minden két hétben egy vendéget hívtak az Ipari FM-hez, akitől többféle 

dolgot kérdeztek. Nemcsak olyan kérdéseket, amit az interneten is tudunk 

olvasni. Az évek során vendégül látták a nemrég elhunyt Benkő Gézát és Kolár Pétert. Interjú készült 

továbbá többek között Nádasdi Péterrel, Soltész Zsolttal, Gábor Bertalannal. Ezek a riportok 

meghallgathatóak az iskola honlapján. /ipari.sk/ 

Amikor Kovács Imre elvégezte az Iparit, és abbahagyta az 

Ipari FM vezetését, Ádám Csaba, Molnár Tamás és 

Dobos Kristóf vették át a vezetést. 

Kisebb nagyobb sikerrel tudták működtetni a rádiót. Az 

egyik műsor, amivel szórakoztatták a diákokat. 

a hírműsorként üzemeltetett Tízórai című műsor volt, 

mellyel minden héten, kedden jelentkeztek. 

Egy év 

után le 

is mondtak az Ipari FM vezetéséről. Ez éven Vasík János 

László, Rigó Richárd és Sósik Zoltán Balázs alkotják az 

Ipari FM stábját. Ők vezetik a mostani Ipar FM-et, vagyis 

jobban fogalmazva vezetnék. 

A rossz kihangosításra hivatkozva most nem folytatják 

a rádiózást. De reméljük minél előbb elhárulnak az 

akadályok, és újra szól az ISKOLARÁDIÓ! 

Készítette: Kiss Emese és Kosztyu Fanny 
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Benkő Géza emlékére 
Ki is volt az a Benkő Géza? 

Kiskövesd szülöttje, aki 1969. október 28.-án látta 
mag a napfényt 
Elsősorban színész illetve rendezőként kereste a 
kenyerét. 

Pályafutása: 

Királyhelmecen érettségizett, majd 
színészdiplomát szerzett Pozsonyban. 
A szlovákiai magyar színházak (Komáromi Jókai 
Színház, Kassai Thália Színház, SZEVASZ Színház) 
mellett évadokat játszott Győrben, 
Nagyszombatban, de másutt is szívesen látott 
vendég. Több szlovák filmben kapott nagyobb 
szerepeket is. Sándor György humorista írásaiból 
az 1990-es évek közepén két műsort szerkesztett. 
A nagy (cseh)szlovákiai magyar csönd Benkő Géza 
életének egyik meghatározó előadása volt 

Díjak, kitüntetések:  

Határon Túli Magyar Színházak VI. Fesztiválja – 
Legjobb férfi epizódalakítás díja, Kisvárda, Beckett 
Godot-ra várva című abszurdjában nyújtott 
teljesítményéért 

Honnan ismerhetnénk Benkő Gézát? 

Szerintem sokatok Benkő Géza színészt, aki több sorozatban, filmben és színházi darabban 
tűnt fel,az egyik legismertebb sorozatból ismeritek a Jóban Rosszban című sorozatból, ahol 
Száraz Emil karakterét formálja meg 
De többször is láthattátok a Thália színházban szerepelni. mondjuk William Shakespeare 
közismert, mégis mindig felfedezésre váró bravúros komédiájában a Tévedések vígjátékában, 
amit 2015.11.05.-én adtak elő.  
Az elmúlt években többször is vendégszerepelt Kassán. Közületek biztos vannak, kik 
emlékeznek a Bányavakság című darabra, vagy a Páratlan páros könnyed, zenés vígjátékra, 
esetleg Moliére Mizatrópjára. 
Akinek volt szerencséje Benkő Gézát látni, szerepelni a 
színpadon az egy boldog ember, mivel Benkő Géza 
eltávozott tőlünk 2017.november 19.-én Próba közben esett 
össze a Szerencsen működő Külhoni Magyar Nemzeti 
Színház színpadán, ahol a Sári bíró címszerepét próbálta. Az 
előadás bemutatója pár nap múlva lett volna. 
Ahogy Molière, Kaszás Attila, Timár József vagy Márkus 
László, Benkő Géza is a színpadon halt meg. Váratlanul, 
felfoghatatlanul. A napokban, születésnapja tájékán a 
közösségi oldalán mintha ezt az alig 48 évet foglalta volna 
össze, idézzük: 

Szerkeztők: Ádám Csaba, Bacskai Attila 

„Itthon maradtam, 
mer’ hű-de-magyar-vagyok, 
Nem mentem el a fenébe. 
Lassan fél évszázad terhe 
Nyomja a vállam, 
Egyenes a gerincem, 
Mégis görbe a hátam. 
Futok egy jobb jövő felé, 
De lassan kifutok az időből, 
Nem tudom, meddig futja még 
Hanyatló erőmből” 



Acéltoll - 2017 DECEMBER 

 12 

 

TANULMÁNYI 

OSZTÁLYKIRÁNDULÁS  
Még az előző tanévben,2016/17-ben az első évfolyam mind a két osztálya egy közös 

osztálykiránduláson vett részt. Ennek keretein belül jártak többek közt Vizsolyban, 

Sárospatakon és Széphalmon is. A kiránduláson egy busznyi diák vett részt Rigó Gyula, 

Kovács Andrea  pedagógusok kíséretében. 

Vizsolyban meglátogatták azt a 

műhelyt, ahol az első Károlyi Bibliát 

nyomtatták. Megnézték itt egy 

előadást ennek a történetéről, 

miszerint a Szentírást Károlyi Gáspár 

fordította le magyar nyelvre 1586-

1589 között. A vizsolyi biblia 

nyomtatását Mantskovits Bálint 

vezetésével 1589. feb. 18.-tól egészen 

1590. júl. 20.-ig folytatták. Ezalatt az 

idő alatt 700-800 példány lett 

kinyomtatva.  

 Vizsolyon kívül jártak a 

Széphalmi Magyar Nyelv 

Múzeumban. Itt szintén előadáson 

vettek részt, majd ügyességi és logikai 

feladatokat oldhattak a múzeum 

teljesen interaktív termeiben. A 

múzeum mellet található Kazinczy 

Ferenc sírkertje aminél szintén 

tiszteletüket adták a halott iránt. 

VIZSOLY 

SZÉPHALOM 

Kótka, Lukács, 2.C 
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Kollégiumi focitorna  

2017.szeptember 26-27-én megrendezésre került az őszi focibajnokság.  

A tornán hat csapat mérte össze tudását, a játékba bekapcsolódtak a jászberényi cserediákok is. A 

torna helyszínét egy műfüves pálya biztosította. Az időjárás is kegyeinkbe fogadott minket, nagyon 

kellemes volt a labdával játszani. A torna nagyon lendületes volt. A csapatok egymással szemben 

tisztelettudóak voltak. Az összes meccs nagyon szoros és izgalmas volt.   

A torna dobogósai lettek: A 

negyedik emelet (A/4) 

csapatának sikerült mindegyik 

mérkőzést megnyerni, így az 

első helyen ők végeztek. Ezt a 

csapatot a 3.A és C osztálya 

alkotta. Nekik talán a 

legnehezebb mérkőzést az 

elsősök okozták. Az elsősök 

nagy lelkesedéssel játszottak és 

mindent megtettek azért, hogy 

megnyerjék a mérkőzést. A 

második helyen a második emelet (A/2) csapata végzet, amelyet 1.A és C osztály alkotott. Nekik ez 

volt az első kollégiumi tornájuk, amin nagyon jól szerepeltek. A harmadik helyen az ötödik emelet 

(A/5) csapata végzet. A csapatot a 4.A és C tanulói alkották. Nagyon jól, összeszokottan játszottak, 

látszott rajtuk a rutinosság.  

A torna legjobb góllövője Demeter Dezső lett, aki 8 gólt rúgott. A többi csapat is nagyon jól 

játszott, talán hiányzott nekik a szerencse. A fociban néha nem árt, ha mellettünk áll a szerencse, 

de nem kell elbúsulni, mert még a tavaszi torna előttünk áll. Itt majd a többi csapat is 

megmutathatja, hogy mire képes. A mi csapatunk sajnos csak a negyedik helyen végzet, ami nagy 

csalódás számunkra. A játékból többet akartunk kihozni, de nem sikerült. Tavasszal újra 

próbálkozunk. 

/2.A/ 

A győztes csapat 
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Felelős szerkesztő: Szűcs Anita, Szerkesztőség a II.A és II.C osztály  

Köszönet mindenkinek, aki részt vállalt a munkában! 
Továbbra is várjuk írásaitokat, kérdéseiteket, javaslataitokat, véleményeteket, rajzaitokat… 

akár személyesen vagy a fabera@ipari.sk címre. Ne felejtsd el, hogy a levél tárgya ACÉLTOLL legyen! 

mailto:fabera@ipari.sk

